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سهم 2/3 ميليون مسكن مهر از 4/3 ميليون 
مسكن ساخته شده   

قائم مقام وزير راه و شهرس�ازي گف�ت: تاكنون بي�ش از 4۵هزار 
ميلي�ارد توم�ان تس�هيلات بانك�ي به س�اخت مس�كن مهر در 
كش�ور پرداخ�ت ش�ده و اي�ن فرآين�د همچن�ان ادام�ه دارد. 
به گزارش تس��نيم، احمد اصغري مهرآبادي بعد از ظهر ديروز در جلسه 
شوراي مسكن اردبيل اظهار كرد: طرح مسكن مهر از سال 86 و به استناد 
قانون بودجه آغاز ش��د كه در ابتدا قرار بود يك ميليون و 500 هزار واحد 
مس��كن مهر احداث ش��ود. وي تصريح كرد: با توجه به اينكه در كشور 
17/5ميليون خانوار زندگي مي كنند كه 16 ميليون موجودي مسكن بوده 
ما سعي كرديم 1/5 ميليون خلأ را از طريق مسكن مهر پر كنيم. مهرآبادي 
افزود: در سال هاي گذشته اين رقم به بيش از 2 ميليون و 300هزار واحد 
رسيده تا در دولت نهم و دهم اسباب تهيه و توليد مسكن مهر فراهم آيد كه 

در اين زمينه كارها با جديت و تلاش مستمر انجام شد. 
قائم مقام وزير مسكن در مسكن مهر بيان كرد: اين پروژه در برخي از 
استان ها به دليل مكان يابي نامناسب با مشكلاتي روبه رو شده به طوري 
كه دولت مجبور شده هزينه سنگيني را در تأمين زيرساخت ها پرداخت 
كند كه دولت يازدهم نيز با تأكيد رئيس جمهور و مسئولان وزارتي سعي 
و تلاشش بر اين است تا بزرگ ترين پروژه مسكن را بعد از انقلاب تا پايان 

سال آينده جمع وجور كرده و تكميل و بهره برداري كند. 
وي گفت: بعد از پيروزي انقلاب اس��لامي تاكنون 4ميليون و 300 هزار 
واحد مسكن احداث ش��ده كه 2ميليون و 300 هزار واحد آن مربوط به 
مسكن مهر است كه سعي شده موفق تر از طرح هاي حمايتي ديگر نظير 
مسكن مشاركتي، اجاره به شرط تمليك و واگذاري زمين هاي حمايتي 
كه در اوايل انقلاب مطرح شده، در اين پروژه موفقيت هاي جدي به دست 
آيد. مهرآبادي اظهار كرد: طرح مس��كن مهر از نظر كمي و كيفي بهتر و 
شايس��ته تر از طرح هاي مختلف در بيش از يك هزار و 135 شهر كشور 
در حال اجرا اس��ت كه 400 هزار پروژه را شامل مي شود. قائم مقام وزير 
مسكن افزود: 50 درصد اين واحدها مربوط به خود مالكي و بافت فرسوده 
بوده و مابقي نيز در قالب پروژه هاي تفاهمنامه سه جانبه و تعاوني ها اجرا 
شده كه 28 هزار پروژه را در سطح كشور شامل مي شود. وي با بيان اينكه 
تا پايان س��ال 94 پرونده مسكن مهر در كشور بس��ته مي شود، گفت: با 
توجه به تأكيدات مقام معظم رهبري و رئيس جمهور، عزم ملي بر تكميل 
واحدهاي مسكن مهر در سراسر كشور اس��ت كه در استان اردبيل نيز با 
حمايت استاندار اردبيل تلاش بر اين است تا با تأمين خدمات زيربنايي 

همه 46هزار واحد مسكن مهر تكميل شود و به بهره برداري برسد.

قيمت نفت بازهم ارزان شد
كاهش 20 دلاري قيمت نفت ايران  

در ادام�ه س�قوط آزاد ط�لاي س�ياه، قيم�ت نف�ت خ�ام برنت 
درياي ش�مال و وس�ت تگزاس امريكا ب�از هم كاه�ش يافت. اين 
در حال�ي اس�ت ك�ه متوس�ط قيم�ت نف�ت س�بك و س�نگين 
اي�ران در س�ال ج�اري بي�ش از 100 دلار اع�لام ش�ده اس�ت. 
به گزارش مهر، طلاي سياه از گزند كاهش و تضعيف قيمت ها در امان 
نماند و روز گذشته براي چندمين بار متوالي كاهش يافت. بر اين اساس، 
قيمت نفت دبليو. تي. اي امريكا به كاهش خود ادامه داد و نفت شيرين 
امريكا براي تحويل در ماه دسامبر با يك دلار و هشت سنت كاهش به 
81 دلار و يك سنت براي هر بشكه رسيد. قيمت نفت برنت براي تحويل 
در ماه دس��امبر در پايان معاملات روز جمعه )2 آبان ماه( به 86 دلار و 
13 سنت رسيد كه در مقايسه با روز پيش از آن 70 سنت و در مقايسه 

با جمعه گذشته 3 سنت كاهش نشان مي دهد. 
در اين بين افزايش عرضه نفت توسط عراق و ليبي كه هم اكنون با مشكلات 
سياسي و برخي از ناآرامي ها دست و پنجه نرم مي كنند، زمينه كاهش بيشتر 
بهاي طلاي سياه در بازار را فراهم كرده است. از سوي ديگر برنامه بارگيري 
نفت  عراق در ماه نوامبر نش��ان مي دهد صادرات نفت خام سبك بصره به 
سطح 2  ميليون و 830 هزار بشكه در روز برسد كه در مقايسه با ماه اكتبر 
13 درصد افزايش يافته است. اين در حالي است كه عراق همزمان با افزايش 
حجم صادرات، قيمت رسمي فروش نفت خام خود را هم كاهش داده است 
به طوري كه شركت بازاريابي نفت عراق قيمت فروش نفت خام سبك بصره 

به مقصد اروپا را به ميزان 65 سنت در بشكه كاهش داد. 
علاوه بر آن در ليبي كه اين روزها با مش��كل نا آرامي و تعطيلي در برخي از 
تأسيسات نفتي خود همچون توقف فعاليت پايانه »زويتينا« روبه رو است، 
موفق به عرضه روزانه 800 تا 900 هزار بشكه نفت به بازار جهاني شده است. 
افزايش ذخيره سازي نفت در امريكا، فروش آرگوس نفت خام سبك و شيرين 
صحراي الجزاير، اعلام آمادگي كش��ورهاي نفت خيز حاشيه جنوبي خليج 
فارس همچون عربس��تان، كويت و امارات براي ادامه فعاليت ها در صورت 
كاهش قيمت نفت به محدوده 80 دلار و وضعيت نامشخص توسعه اقتصادي 
در بين كشورهاي اتحاديه اروپا از ديگر دلايل تضعيف قيمت نفت در بازارهاي 
جهاني بوده است. از س��وي ديگر مديريت امور بين الملل شركت ملي نفت 
ايران روزگذشته با انتش��ار گزارش كوتاهي اعلام كرد: متوسط قيمت نفت 
سبك و سنگين ايران از ابتداي سال تا كنون به ترتيب 103 دلار و 78 و 101 
دلار و 67 سنت بوده است. در حالي كه ميانگين قيمت نفت سبك و سنگين 
ايران از ابتداي س��ال تا كنون بيش از 100 دلار بود اما قيمت نفت ايران در 
ماه هاي اخير به شدت كاهش پيدا كرده است، به گونه اي كه در هفته منتهي 
به دوشنبه، 28 آبان ماه قيمت نفت سبك ايران 84 دلار و 25 سنت بوده است 

كه نسبت به هفته گذشته بيش از 4 دلار كاهش پيدا كرده است. 

شاخص كل بورس مثبت شد  
ش�اخص كل ب�ورس و اوراق به�ادار در جري�ان معام�لات ديروز 
19 واحد افزايش يافت و در رقم 74 هزار و 1۵2 واحد متوقف شد. 
به گزارش مهر، در جري��ان معاملات ديروز بازار س��رمايه در مجموع تعداد 
623 ميليون سهم و حق تقدم به ارزش 155 ميليارد تومان در 63 هزار نوبت 
معاملاتي داد و ستد شد. در حالي كه در جريان معاملات بازار سرمايه شاخص 
30 شركت بزرگ پنج واحد، آزاد شناور 126 واحد و بازار اول 42 واحد رشد 
كرد، شاخص بازار دوم 148 واحد و شاخص صنعت 32 واحد افت را تجربه 

كردند. ارزش بازاري بورس بيش از 333 هزار ميليارد تومان است.

در حالي كه زمزمه هاي افزايش قيمت آب و برق 
و جريمه پر مصرفان آبي از جلسه چندي پيش 
دولت بيرون آمده بود و بنابر تصميم اتخاذ شده 
قرار بود وزير نيرو ج�دول افزايش قيمت هاي 
آب و برق را به شكل پلكاني اعلام كند، اسحاق 
جهانگيري از عدم تصويب آن خبر داد و نوبخت 
از ملاحظاتي خاص درباره افزايش قيمت گفت. 
به گزارش »ج��وان«، اين موض��وع در همايش 
مديران ارشد صنعت آب و برق نيز دوباره توسط 
وزير نيرو و معاون اول رونمايي ش��د، اما نوبخت 
ديگر معاون رئيس جمهوري آن را وتو كرد و گفت: 
»حرفتان درست است اما بايد به مسائل سياسي، 

اجتماعي و فرهنگي توجه داشت«!
اسحاق جهانگيري در حاش��يه همايش مديران 
ارشد صنعت آب و برق كش��ور گفت: منابع آبي 
كشور كاهش يافته و قصد داريم مديريت مصرف 
را با جديت بيشتري دنبال كنيم. به همين منظور 
اختيار محدوديت ها در اختي��ار وزارت نيرو قرار 
گرفته است اما فعلًا در هيئت دولت تصويب نشده 
است. وي با بيان اينكه بايد به فكر انتقال درياها به 
مناطق مركزي باشيم، گفت: با توجه به ظرفيت 
موجود و درياهاي جنوب و شمال، راهكار انتقال 

آب از حوزه هاي ديگر به مناط��ق مركزي ديگر 
جوابگو نيست و بايد آب اين درياها را براي مصرف 
داخل انتقال دهيم، همان كاري كه بس��ياري از 

كشورها مي كنند. 
البته اين طرح در ش��رايطي از سوي جهانگيري 
مطرح مي ش��ود كه دولت دهم طرح انتقال آب 
درياي خ��زر به فلات مركزي را ب��ه مجلس ارائه 
كرده بود و برخي از مديران ام��روزي منتقد آن 
بودند، چه به لحاظ امكانات لجس��تيكي و چه از 

نظر تأثيرگذاري آن بر روابط بين المللي. 
به هر ش��كل معاون اول مجوز اين اقدام را صادر 
كرد و گفت: شيرين سازي آب درياها بايد بيشتر 
مورد توجه ق��رار گيرد و نيروگاه هاي هس��ته اي 
جديد بايد به صورت دومنظوره طراحي شود تا به 

شيرين سازي آب نيز بپردازند. 
جهانگيري در پاسخ به اين پرسش كه دولت چه 
برنامه اي ب��راي برطرف ك��ردن محدوديت هاي 
منابع آبي دارد، گفت: به دليل خشكسالي مفرط 
منابع آبي ما به شدت محدود شده و نيازمند توجه 
جدي و اتخاذ برنامه هاي جديد اس��ت كه در اين 
زمينه وزارت نيرو كه مديريت منابع آبي كشور را 
در اختيار دارد، برنامه هاي خوبي در گزارش هاي 

خود به دولت اعلام كرده اس��ت. وي افزود: بايد 
بتوانيم كاه��ش آب در س��فره هاي زيرزميني را 
مديريت كنيم و ب��راي رودخانه هاي مهمي مثل 
زاينده رود و درياچه و باتلاق هاي مهم كشور نيز 
برنامه هاي اجرايي تدوين كنيم و به اجرا درآوريم 

كه در تمام اين موارد در حال كار هستيم. 
جهانگيري اضافه كرد: در اين باره 10 ميليارد دلار 
طي چهار سال به طرح هاي مهم آبي وزارت نيرو و 
همچنين طرح هاي آبي بخش كشاورزي و بهبود 
شبكه هاي آبي كشور اختصاص پيدا خواهد كرد. 
معاون اول رئيس جمه��ور با بيان اينكه در بخش 
مديريت تقاضا كار جدي ت��ري بايد انجام گيرد، 
گفت: ميزان اس��تفاده آب در بخش كش��اورزي 
بايد اصلاح ش��ود، به طوري كه آب كمتري بابت 
كشت هر محصول مصرف شود كه در اين زمينه 
تخصيص هزار و 300 ميليارد تومان براي افزايش 
بهره وري مصرف آب در بخش كشاورزي با مدرن 

كردن آبياري ها پيش بيني شده است. 
وي درخص��وص مش��كلات مال��ي وزارت نيرو 
گفت: س��هم پرداخت وزارت نيرو در يارانه ها در 
مرحله اول هزار ميليارد تومان كاهش پيدا كرد 
و در فاز دوم هدفمندي نيز تاكنون هيچ ريالي از 

شركت هاي برق گرفته نشده است. 
    وتوي نظر وزارت نيرو

ديگر معاون رئيس جمهور نيز در اين مراس��م به 
نكته جالبي اشاره كرد كه مي توان آن را »وتوي« 
نظر وزارت نيرو دانست؛ مسئولان وزارت نيرو بر 
اين باروند كه با توجه به مصرف بالاي انرژي در 
ايران و كاهش مشكلات مالي وزارت نيرو، قيمت 
حامل هاي آب و برق بايد افزايش چش��مگيري 
يابد كه با اين پاسخ محمدباقر نوبخت مواجه شد: 
»ما از مش��كلات صنعت آب و برق آگاه هستيم 
و وزير نيرو با اس��تدلال هاي قوي اين مشكلات 
را بيان مي كند اما در موض��وع اقتصاد آب و برق 
بايد به مس��ائل سياس��ي، اجتماعي و فرهنگي 

توجه داشت.«
مع��اون برنامه ري��زي و نظ��ارت راهب��ردي 
رئيس جمهوري براي سال جاري وزارت نيرو نيز 
برنامه داد و گفت: كمتر از پنج ماه به پايان سال 
93 باقي  مانده اس��ت كه طي اين مدت مي توان 
با اس��تفاده از ظرفيت هاي بودجه سال جاري از 
طريق تخصي��ص بهينه منابع به س��مت جايگاه 

مطلوب حركت كرد. 
   وزير نيرو: شرط نداريم

با تمامي اين مباحث اما وزير ني��رو نظر ديگري 
داشت. حميد چيت چيان گفت: به دليل مشكلات 
اقتصادي در صنايع خواهان افزايش قيمت هستيم 

اما پيشنهاد ما شرط نيست. 
وي اضافه كرد: ب��ا توجه به فاصل��ه قيمت تمام 
شده و پولي كه از محل فروش آب و برق دريافت 
مي شود، صنعت آب و برق دچار مشكل است و به 
همين دليل خواهان افزايش قيمت هستيم، اما آن 

چيزي كه مصوب مي شود مهم است. 
وي با تأكيد بر اينكه پيشنهاد وزارتخانه به تنهايي 
شرط نيست، گفت: نظر دولت مهم است چراكه 
اين امر ني��از به مصوبه دارد. در اين مراس��م قائم 
مقام وزير نيرو نيز از درخواست وزارت نيرو براي 
تعديل تعرفه ه��اي آب و برق خب��ر داد و گفت: 
مي خواهيم در راستاي تغيير در نظام تعرفه گذاري 
سياستگذاري هاي لازم انجام شود چراكه خواستار 

تغيير تعرفه در آب و برق هستيم. 
س��تار محمودي گفت: در حال حاض��ر بيش از 
92  درصد شبكه هاي آب روس��تايي، 72 درصد 
طرح هاي آبرساني روستايي و 40  درصد پروژه هاي 
فاضلاب  روستاها اجرا شده  است و از سوي ديگر 
در بودجه س��ال 1394 در زمينه آب روس��تايي 
و اجرايي ش��دن فاينانس و ضابطه ها براي ايجاد 
شبكه هاي آبياري و زهكشي پيشنهادهاي لازم 

داده شده است.

وتوي افزايش قيمت و جريمه آبي
طرح افزايش قيمت آب و برق براي سال 94 به دولت رفت

نوبخت: ضرورت گراني آب و برق درست است اما بايد به مسائل سياسي، اجتماعي و فرهنگي توجه داشت!

بحران آب را شوخي گرفته ايم!  
اهميت آب و جايگاه آن به عنوان يك مسئله استراتژيك در عصر حاضر 
بر هيچ كس پوشيده نيست. جنگ ها و خونريزي هاي متعددي كه در 
طول تاريخ بر سر تصاحب منابع آبي روي داده، يا توافقات پيدا و پنهان 
سران كشورها با يكديگر از اهميت بسيار بالاي اين مايع اعجاب انگيز 
حكايت دارد، مايعي كه هرگونه توسعه و پيشرفت در هر زمينه اي بدون 

آن غيرممكن و محال است. 
افزايش جمعيت و گس��ترش منابع مصرفي و نياز ب��ه آب براي تأمين 
مايحتاج اساسي بشر سبب شده كه اين مايع به عنوان يك عامل حياتي 

و همچنين به وجود آورنده بحران تلقي شود. 
طبق پيش بيني هاي يونسكو، جمعيت جهان كه از 2/5 ميليارد نفر در 
سال 1950 با نرخ رشد 150 درصدي، به حدود 6 ميليارد نفر در حال 
حاضر رسيده، تا سال 2030 به حدود 8/1 ميليارد نفر مي رسد و پس از 
آن در سال 2050 از مرز 9/3 ميليارد نفر هم خواهد گذشت، كه مسلماً 
چنين جمعيت عظيمي به آب و غذاي بيشتري نياز دارد و با توجه به 
ثابت بودن منابع آبي كره زمين، قطعاً  در آينده مشكلات بسيار بزرگ و 

حادي بر سر منابع آبي و نوع استفاده از آن خواهيم داشت. 
در اين بين در شرايطي خشكس��الي روز به روز در حال پيشروي است 
كه تاكنون اقدام جدي براي اصلاح الگوي مصرف در تمامي بخش هاي 

مصرفي آب اعم از خانگي و كشاورزي انجام نگرفته است. 
اين در حالي اس��ت كه وزارت نيرو به عنوان متولي حوزه آب در كشور 
مشخص است كه برنامه مش��خص و مدوني براي مقابله با اين عارضه 
طبيعي ندارد و همچنان با چندين طرحي كه علي الظاهر به آن آب بسته 

است در حال رفت و برگشت در هيئت دولت است. 
مشكل خشكس��الي در كش��ور توجه ويژه اي را به حوزه آب معطوف 
مي كند، از اين رو انتظار اين است تا مسئولان هرچه سريع تر در جهت 
بهبود كلي الگوي مصرف آب و متناسب سازي شاخص مصرف كل با 
استانداردهاي جهاني به مصرف غيرعاقلانه آب در كشور پايان دهند، 
چراكه طبق گزارش هاي منابع بين الملل��ي در قرن اخير مصرف آب 
بيش از دو برابر رشد جمعيت افزايش يافته است. اين در حالي است كه 
طبق پيش بيني تحليلگران تا سال 2025، آب مصرفي كشورهاي در 
حال توسعه تا 50 درصد و كشورهاي توسعه يافته تا 18 درصد افزايش 
مي يابدكه با توجه به شرايط كم آبي ايران اين امر زنگ خطري براي 

كشور به شمار مي آيد. 
در شرايطي ذخاير آب در حال تحليل است كه وزارت نيرو تاكنون هيچ 
اقدامي در جهت حفظ آب موجود كش��ور انجام نداده است و تنها در 
اين رابطه شاهد ارائه آمار و ارقام از وضعيت كاهش ذخاير آب از سوي 

مسئولان وزارت نيرو بوده ايم. 
متأسفانه در حالي كه 92درصد از مصرف آب را حوزه كشاورزي به خود 
اختصاص مي دهد، هيچ اقدامي در اين حوزه در رابطه با اصلاح الگوي 
مصرف انجام نگرفته و به نوعي در تمام��ي حوزه ها آب همچون قبل 
در حال مصرف اس��ت. اين در حالي است كه گويي كشور در وضعيت 

خشكسالي قرار ندارد. 
به نظر مي رس��د بحران خشكسالي در كش��ور به نوعي جدي گرفته 
نمي شود و مسئولان و مردم در اين رابطه دچار يك بي تفاوتي شده اند، 
اما بايد عنوان داشت كه اگر امروز اين مسئله حياتي را جدي نگيريم 

شايد فردا خيلي دير باشد. 
در اين حال اگرچه توجه دولت در جريان اجراي فاز ابتدايي هدفمندي 
بيشتر به مصرف خانگي آب معطوف بود اما حقيقت آن است كه 90 
درصد آب مصرفي كش��ور يعني مع��ادل 86 ميلي��ارد مترمكعب در 
بخش كشاورزي مصرف مي شود البته اين موضوع نفي كننده اجراي 
سياست هاي قيمتي براي كاهش مصرف در حوزه خانگي نيست چراكه 
آمار بانك جهاني مؤيد اين مطلب اس��ت كه س��رانه مصرف ايراني ها 

دوبرابر متوسط جهاني است. 
امروز به جايي رسيده ايم كه ادامه روش هاي نادرست و اسراف آميز 
قبلي در مصرف آب به ويژه در بخش كشاورزي، مشكلات زيادي را 
بر كشور تحميل مي كند و بايد ارتقاي بهره وري آب و كاهش مصرف 
را به صورت جدي در دس��تور كار قرار دهيم. تعلل و بي برنامگي با 
بحران خشكسالي در حالي ادامه دارد كه غنيمت نشمردن منابع 
فعلي آب در بحراني تر شدن وضعيت خشكسالي و بروز چالش هاي 
جديد در اين حوزه مؤثر اس��ت. از اين رو نه تنها وزارت نيرو بلكه 
تمام قوا بايد براي عبور از خشكس��الي برنامه واحد استراتژيكي را 

تهيه و دنبال كنند.

قيمت گوشت و مرغ سهميه محرم و صفر 
اعلام شد   

قيمت هر كيلوگرم گوش�ت گوس�اله منجم�د واردات�ي 18 هزار 
تومان، گوش�ت گوس�اله منجمد داخل�ي 1۵ ه�زار و ۵00 تومان 
و گوش�ت مرغ منجم�د داخل�ي ۵ ه�زار و ۵00 توم�ان تحويل از 
س�ردخانه ش�ركت در مراك�ز اس�تان ها تعيي�ن ش�ده اس�ت. 
به گزارش ايس��نا، طبق اعلام ش��ركت پش��تيباني امور دام كشور، 
قيمت هاي فروش گوشت قرمز و گوشت مرغ به مناسبت ايام عزاداري 
ماه هاي محرم و صفر تعيين و طي بخشنامه شركت به ادارات استاني 

تحت پوشش ابلاغ شد. 
نمايندگان هيئت هاي عزاداري، حسينيه ها و تكايا مي توانند پس از 
اخذ معرفينامه از سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت در استان ها 
براي دريافت سهميه در قبال پرداخت وجه به ادارات كل پشتيباني 

امور دام در استان مراجعه كنند.

دلايل جلوگيري از حضور نمايندگان سهام 
عدالت در مجامع بانك ها اعلام شد

دلاي�ل  خص�وص  در  خصوصي س�ازي  س�ازمان  رئي�س 
جلوگي�ري از حض�ور نماين�دگان س�هام عدال�ت در مجام�ع 
بانك ها گف�ت: اي�ن مصوبه در گذش�ته ب�ه تصويب رس�يده اما 
مغف�ول مانده ب�ود، بنابراين ي�ا بايد توس�ط دولت جدي�د لغو يا 
آنك�ه اجرايي مي ش�د ك�ه تصمي�م دول�ت اج�راي آن اس�ت.

به گزارش تس��نيم، پوري حس��يني در جمع خبرنگاران در خصوص 
دلايل جلوگيري از حضور نمايندگان سهام عدالت در مجامع بانك ها 
گفت: بنابر مصوبه هيئت وزيران در س��ال 89 دس��تگاه هاي اجرايي 
مكلف ش��دند تا زماني كه س��هام عدالت آزاد نش��ده و بدهكار خزانه 
هستند، نمايندگي سهام عدالت را دستگاه هاي اجرايي ذيربط به عهده 
داشته باشند اما اين مصوبه دولت به دلايل نامعلومي اجرايي نمي شد 
و به اين ترتيب اين مصوبه از سال 89 تا 92 براي مجامع اجرايي نشد 

و مغفول مانده بود. 
رئيس كل سازمان خصوصي سازي افزود: پس از گذشت مدتي و با اطلاع 
اتفاقي از اين امر و بررسي هاي انجام شده، اين مصوبه كه در سال هاي 
گذشته كنار گذاشته شده بود قرار شد اجرايي شود. بنابراين اين مصوبه 

تعطيل مانده در سال جاري اجرايي شد. 
وي در ادامه با اشاره به اينكه اجراي اين مصوبه به معناي بازگشت سهام 
به دولت نيست، گفت: معلوم نيست مسئولاني كه هم اكنون در حال 
مديريت سهام عدالت هس��تند اتصالشان به مشمولان از دستگاه هاي 

اجرايي قوي تر و بيشتر باشد.

هادي غلامحسيني

وحيدحاجيپور
گزارشيك

با فراهم شدن زيرساخت  مناسب براي دادوستد فرآورده هاي 
دام�ي و طي�ور در ب�ازار اصل�ي و فرع�ي ب�ورس كالا، ب�راي 
نخس�تين بار امروز، )يك ش�نبه( 4 هزار و 200 تن مرغ منجمد 
توس�ط كارگزاري پارس نمودگ�ر پذيرش و عرضه مي ش�ود. 
در پي بي رونق شدن بازار مرغ، وزارت صنعت تصميم به عرضه مرغ 
منجمد در بورس كالا گرفت. از اين رو از امروز عرضه عمومي مرغ 
منجمد با هدف تنظيم بازار داخل و توزيع در تمامي استان ها و نيز 
توسعه مقاصد صادراتي به كشورهاي همس��ايه صورت مي گيرد. 
محمد يوسفي، رئيس اتحاديه پرورش دهندگان مرغ در گفت وگو 
با »جوان« در خصوص عرضه مرغ در بورس كالا گفت: نمي خواهم 
نقاط منفي اين طرح را در ابتداي كار بگويم، اما به دليل فسادپذيري 
مرغ احتمالاً عرضه در بورس موفق بوده و موجب رونق اين صنعت 
مي شود. وي افزود: به اعتقاد من اگر معاملات به صورت آتي صورت 
گيرد، توليد نيز رونق مي گيرد و با مازاد توليد مواجه نخواهيم شد. 

بر اساس اين گزارش،  در مجموع حدود 4 هزار و 200 تن مرغ منجمد 
در چهار گريد بر اساس تاريخ انقضا و دو گريد بر اساس درجه كيفي، 
در شهرهاي تهران، مشهد، شيراز، اصفهان و تبريز، عرضه داخلي و 

نيز مرغ هاي منجمد آماده عرضه در رينگ صادرات، علاوه بر گريد 
تاريخ انقضا و درجه كيفي داراي مجوز، مجوز وزارت بهداشت و با برند 
حلال در ش��هرهاي بجنورد، تهران، اهواز، ايلام و اروميه در رينگ 
صادراتي بورس كالا عرضه خواهد شد. با توجه به تأكيد وزير صنعت، 
معدن و تجارت بر عرضه كالاهاي اساسي در بورس كالا و نيز تلاش 
واحد پشتيباني امور دام وزارت جهاد كشاورزي بر استمرار توليد و 
بالا بردن ميزان بهره وري توليدكنندگان، عرضه كنندگان و خريداران 

اين محصولات مي توانند در يك بستر شفاف، منطقي و رقابتي و به 
دور از هيجانات بازار سنتي، محصولاتشان را معامله كنند و كارگزاري 
پارس نمودگر با هدف توسعه و رونق در بورس كالا و رشد كيفيت و 
ايجاد رقابت، نخستين قدم را براي عرضه مرغ منجمد برداشته كه 
اميد است با حمايت هاي قانوني دولت و نيز خريد اين كالاي اساسي 
از طريق بورس كالا براي فروشگاه هاي زنجيره اي بزرگ دولتي، الگوي 

مناسبي براي ديگر خريداران ايجاد شود. 
بر اساس آمار وزارت جهاد كشاورزي، توليد كنوني مرغ، 10 هزار تن 
مازاد توليد در كشور وجود دارد كه بخشي از آن به هفت كشور منطقه 
از جمله افغانستان، پاكستان و به خصوص كشور عراق صادر مي شود 
كه با توجه به اتفاقات و جنگ هاي اخير در عراق و كم ش��دن حجم 
توليد آن كشور، جذابيت بيشتري براي دعوت از خريداران صادراتي 
اين كالاي اساسي ايجاد شده اس��ت. پيش بيني شده است، قيمت 
عرضه در بازار داخلي با تاريخ انقضاي دو تا سه ماهه هركيلو 55 هزار 
و 600 ريال و عرضه صادراتي هركيلو 66 هزار و 500 ريال كه معادل 
هرتن 2 هزار و 493 دلار مي باشد، در بورس كالا خريد و فروش شود. 

ملاك قيمت صادرات نيز نرخ دلار مبادله اي است.

رئيس اتحاديه مشاوران املاك تهران از افزايش 
40 درصدي خريد و فروش آپارتمان در مقايسه با 
مهر سال گذشته خبر داد و گفت: اين افزايش به 
معناي فاصله گرفتن از عمق ركود مسكن است. 
به گزارش تسنيم، حسام عقبايي اظهار كرد: هرچند 
معاملات مس��كن با ورود به ايام مح��رم با كاهش 
طبيعي مواجه مي ش��ود اما پيش بيني مي شود در 

ماه هاي باقيمانده از سال93 حجم معاملات در حوزه 
خريد و فروش و حوزه اجاره در مقايسه با مدت مشابه 

سال92 افزايش يابد. 
وي با تأكيد بر ثبات قيمت ها همزمان با افزايش تعداد 
معاملات در پاييز خاطرنشان كرد: امسال بيشترين 
نقل و انتقالات اجاره در شهر تهران در تيرماه صورت 
گرفت، به طوري كه در اين ماه 21 هزار و 290 فقره 

اجاره نامه در بنگاه هاي املاك ش��هر تهران تنظيم 
شد. وي با بيان اينكه در مهر امسال 14 هزار و 216 
قرارداد اجاره در تهران منعقد شد، تصريح كرد: در 
شهريور امسال در كل كشور مجموعاً 72 هزار و 960 
قرارداد اجاره منعقد ش��ده اس��ت كه اين ميزان در 
تيرماه، 79 هزار و 492 قرارداد و در مهرماه 50 هزار 
و 470 قرارداد بوده است. رئيس اتحاديه مشاوران 

املاك تهران با بيان اينك��ه كاهش تعداد معاملات 
اجاره در مهرماه ب��ه دليل خ��روج از فصل طلايي 
جابه جايي ها و كاهش تقاضا از سوي اجاره نشين ها 
طبيعي است، خاطرنشان كرد: در حال حاضر شاهد 
ثبات قيمت ها در بازار اجاره هستيم و در اغلب موارد 
مي بينيم كه مالكان در قيمت هاي پيشنهادي خود 

تخفيف هايي هم اعمال مي كنند.

آغاز عرضه مرغ منجمد در تالار صادراتي بورس كالا

افزايش 40 درصدي خريد و فروش مسكن

بهنازقاسمي
گزارش2

مسكن

مجلس
لايحه خروج از ركود امروز جمع بندي مي شود

 اختلاف دولت و مجلس روي 4 ماده
عض�و كميس�يون اقتص�ادي مجل�س گف�ت: لايح��ه 
دول�ت ب�راي خ�روج غيرتورم�ي از رك�ود ام�روز در 
كميس�يون مش�ترك جم�ع بن�دي م�ي ش�ود و در 
هف�ت�ه ج�اري ب�ه صح�ن مجل�س خ�واه�د رف�ت. 
ايرج نديمي در گفت وگو با فارس در م��ورد آخرين وضعيت 
لايحه دولت براي خروج از ركود اظهار داشت: عصر )يك شنبه( 
آخرين اظهار نظر اعضاي كميسيون در مورد اين لايحه انجام 
خواهد ش��د و پس از اخذ نظرات تكميلي در هفته جاري اين 

لايحه به صحن مجلس مي رود. 
عضو كميسيون اقتصادي مجلس با بيان اينكه تفاهمات كلي 
در مورد مواد اين لايحه صورت گرفته اس��ت، اظهار داشت: 
اختلاف عمده مجلس و دولت راجع ب��ه 3- 4 موضوع بوده 
كه مربوط به سهم واريزي صندوق توسعه ملي، بدهي هاي 

دولت و تخفيفات بازار سرمايه و سياست هاي پولي است. وي 
ادامه داد: بقيه مواد لايحه خروج از ركود با انجام اصلاحاتي 

به تصويب رسيده است. 

اين نماينده مجلس در مورد نوع نگاه نمايندگان به كاهش سهم 
واريزي صندوق توسعه ملي در پيش��نهاد دولت تصريح كرد: 
اصل تفاهم درباره صندوق اين است كه سياست ها را از نظر منع 
قانوني و نيز فعاليت بخش خصوصي و تعاوني مورد نظر داشته 
باشيم و در كنار آن براي حل مشكل دولت تدبيري صورت بگيرد 
كه مي تواند از طريق مقام معظم رهبري يا منابع صندوق توسعه 

ملي براي اولويت هاي دولت در نظر گرفته شود. 
نديمي در پاس��خ به اين سؤال كه اس��تفاده از منابع صندوق 
توس��عه ملي مغاير با اقتصاد مقاومتي و وابس��تگي دولت به 
درآمدهاي نفتي نيست، گفت: اين موضوع مغايرتي با اقتصاد 
مقاومتي ن��دارد و در حقيقت فعاليت ه��ا و برنامه هاي دولت 
محور قرار گرفته و اعتبار آن در اختيار بخش غيردولتي براي 

اجرا قرار مي گيرد.


